
početkom 2010. godine na 
danu inovacija ericssona 
nikole tesle, mladen vašarević, 
ekspert u području cpp 
integracije i verifikacije (i&v), 
primijetio je zanimljivu ideju. 
radilo se o primjeni imunes 
alata ("integrated multiprotocol 
network emulator / simulator") 
u i&v okolini, a samu ideju je 
prezentirao zdravko vlahoviček. 

Kako je pred Mladenovom organizacijom 
bio projekt koji je zahtijevao veliku 
investiciju u opremu, korištenje 
IMUNES-a se činilo idealnim. No, 
krenimo redom. Što je, u stvari, 
IMUNES? Radi se o mrežnom emulatoru 
razvijenom na Fakultetu elektrotehnike 
i računarstva Sveučilišta u Zagrebu 
koji omogućava zamjenu skupe i 
složene mrežne opreme konfiguracijom 
u emuliranom okruženju. Emulirana 
mrežna konfiguracija se prema vanjskoj 
okolini ponaša kao mreža sastavljena od 
pravih mrežnih elemenata.

Upravljanje 
inovacijom
Mladen je razradio ideju i prikazao 
kako bi se IMUNES integrirao sa 
pravom mrežnom opremom. O ideji je 
razgovarao sa svojim rukovoditeljem, 
Vladimirom Končarom, koji je odmah 
prepoznao potencijal ideje. Brzo su u 
projekt uključili i Vinka Gluića, voditelja 
odjela za sistemsku verifikaciji te Mirka 
Jelića, jednog od najiskusnijih IP testera. 
Zaključak je bio da se ideja mora 
isprobati kroz prototip. Ideja je prijavljena 
u IdeaBoxes da bi se dobili komentari, 
ali i da bi se ostali testeri zainteresirali i 
uključili. Ideja je prošla kroz inovacijska 
tijela Razvojno-istraživačkog centra uz 
vrlo pozitivne komentare i sljedeći korak 
je bio stavljanje ove ideje u nadolazeći 
Ljetni kamp Ericssona Nikole Tesle. 
Ideja je prihvaćena za implementaciju 
u Ljetnom kampu i tim od 4 osobe 
je formiran. Vinko Gluić je s BETE 
organizacijom uspio brzo formirati i mali 
laboratorij i projekt je bio spreman za 
početak. Uz Dinka Matijaševića, tada u 

Istraživačkom odjelu, pomoć studentima 
su pružali najiskusniji testeri iz CPP 
organizacije.

Potvrda značaja
Nakon 5 tjedana rada, rezultati projekta 
su bili odlični, neki mrežni scenariji su 
odmah radili, neki su proradili vrlo brzo 
uz pomoć kolega sa Fakulteta. Ali što 
je najbitnije, proba je urodila plodom 
i potvrđen je potencijal uvođenja 
IMUNES-a u CPP I&V domenu. 
Studentski tim koji je radio na projektu 
dobio je nagradu za najbolji projekt 
u Ljetnoj radionici 2010, a danas su 
članovi ovog tima Ivana Stupar, Mario 
Medvedec i Igor Lažegić zaposlenici 
Ericssona Nikole Tesle.

Suradnja donosi 
uštede
Suradnja s Fakultetom se nastavila, 
a prof. dr. sc. Miljenko Mikuc i njegov 
tim su u stalnom kontaktu sa ekipom 
iz CPP-a te im pomažu u rješavanju 
problema kao i razvoju novih 
funkcionalnosti. Prof. dr. sc. Mikuc 
rekao nam je kako je tekao razvoj ovog 
alata: „IMUNES se razvija od 2004. 
godine. Kako se od samih početaka 
projekt razvijao u skladu s konceptima 
sustava otvorenog koda, rezultati su bili 
dostupni kako akademskoj zajednici, 
tako i za komercijalne primjene. Inicijalno 
je projekt podržan relativno skromnim 
kratkoročnim financiranjem resornog 
Ministarstva, da bi se od 2005. godine 
nastavio razvijati uz potporu inozemnih 
znanstvenih (University of California, 
Berkeley) i stručnih (FreeBSD i NLNet 
Foundation) institucija odnosno 
fondacija. Od 2008. do 2010. godine 
na Fakultetu je na temelju tehnologije 
i otvorenog koda projekta IMUNES 
razvijena specijalizirana varijanta 
mrežnog emulatora u suradnji s 
kompanijom Boeing Defense, Space 
and Security, koja je uz financiranje 
razvoja opremila i laboratorij na Zavodu 
za telekomunikacije. Prve primjene 
u Ericssonu Nikoli Tesli bile su kroz 
individualne laboratorijske vježbe za 
polaznike programa "IP competence 
shift", a nakon toga je IMUNES uobličen 
prema specijaliziranim potrebama 
i zahtjevima u području ispitivanja i 
verifikacije Ericssonovih CPP rješenja. 
IMUNES svakom korisniku omogućava 

tim Fer-a zaslužan za imunes: valter vasić, miljenko mikuc i marko zec

Inovacije u primjeni

[tekst: dr. sc. Saša Dešić
Foto: iz arhive Ericssona ]
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Inovacijske aktualnosti

Inovacijska 
strategija - 
novi krovni 
dokument 
inovacijskog 
programa
Inovacije su već dulje vrijeme u 
glavnim strateškim dokumentima 
(misija i vizija), kako korporacije 
Ericsson, tako i Ericssona Nikole 
Tesle. Inovacijska strategija je 
posebni dokument koji definira 
osnovne odrednice vezane za 
inovacijske aktivnosti unutar 
organizacije ili institucije. Nadzorna 
skupina Inovacijskog programa 
odobrila je kompanijsku inovacijsku 
strategiju koje je i objavljena unutar 
kompanijskog intraneta. Strategija 
u svojim najbitnijim crtama 
donosi usuglašavanje i praćenje 
inovacijskih aktivnosti u kompaniji 
s aktivnostima u korporaciji 
uz naglasak na kreiranje novih 
vrijednosti za kupce Ericssona 
Nikole Tesle, fokus na strateška 
područja te suradnju vezanu za 
inovacije unutar i izvan kompanije. 
Jedna od također bitnih strateških 
odrednica je kontinuirana promocija 
dobrih ideja, inovatora i uspješnih 
organizacija. Strategija, kako je već 
rečeno, definira smjernice dok će 
konkretne akcije, kao posljedice ove 
strategije vrlo brzo uslijediti.
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[tekst: dr. sc. Saša Dešić ]

dio tima iz ericssona nikole tesle: mirko jelić, vladimir končar, 
mladen vašarević i vinko gluić

kreiranje vlastite IP mreže s velikim 
brojem nezavisnih čvorova koji rade 
u stvarnom vremenu sa standardnim 
mrežnim aplikacijama. Odabrani model 
licenciranja omogućuje i nastavak 
razvoja temeljnog dijela sustava IMUNES 
u akademskoj i open-source zajednici, 
dok proširenja razvijena za Ericsson 
Nikolu Teslu ostaju zatvorena i dostupna 
za korištenje samo unutar kompanije 
Ericsson.“

Dakle, IMUNES štedi novce Ericssonu 
Nikoli Tesli, a trenutačno su u toku 
pregovori koji će povećati korištenje 
IMUNES-a diljem Ericssona. Koliko 
je ovaj primjer značajan za Ericsson 
govori i činjenica da je priča u obliku 
intervjua dio komunikacijskog paketa 
namijenjenog svim zaposlenicima 
korporacije Ericsson, a bit će objavljena i 
u Ericssonovom časopisu Contact. 

Dan 
modeliranja u 
Istraživačko-
razvojnom 
centru 
Krajem rujna održan je Dan 
modeliranja na kojem su uz 
predavače iz kompanije svoj 
osvrt na metodologije i alate za 
modeliranje pri razvoju softvera 
dali i gosti iz korporacije Ericsson 
kao i proizvođači alata Mentor 
Graphics i IBM. Cilj Dana je bio 
osvještavanje ovog područja kod 
zaposlenika te dijeljenje pozitivnih 
praksi iz projekata. Rezultat Dana je 
da su ciljevi definitivno postignuti, a 
najbolji pokazatelj uspjeha je poziv 
za organiziranje druge inačice Dana.

Patenti 
Korporacija Ericsson je vrlo ponosna 
na svoj portfelj koji broji preko 
23.000 patenata i svakim danom 
ulaže dodatna sredstva da osnaži 
portfelj novim tehnologijama. 
Na taj način razvoj Ericssonove 
tehnologije i proizvoda neće biti 
onemogućen od strane drugih 
kompanija (jer posjeduju neku 
patentiranu tehnologiju), a i bit će 
ojačan spoznajom da je stvoreno 
intelektualno vlasništvo već 
zaštićeno. Ericsson Nikola Tesla se 
ne može pohvaliti tolikim brojem 
patenata, ali svakako pokušava 
dati svoj doprinos i posebno je 
ove godine dan veliki naglasak na 
patente. Organiziran je veći broj 
prezentacija i radionica što je na 
kraju i rezultiralo četverostruko većim 
brojem patenata u odnosu na prošlu 
godinu. Najveći doprinos dali su 
Hrvoje Hadžić i Marko Bervanakis. 

Marko Bervanakis kaže da je njegovo 
uključivanje u rad oko patenata 
bilo odlično iskustvo koje mu je 
donijelo puno zadovoljstva i dodaje: 
„Razgovaram s velikim brojem ljudi 
u različitim zanimljivim forumima 
(kolege, potencijalni kupci,…), a sve 
vezano uz moje ideje. Ukratko – bilo 
je to stvarno uzbudljivo i nadasve 
obogaćujuće iskustvo.“

Hrvoje Hadžić kaže o ovoj 
temi: „Patenti su izgledali kao 
nepremostiva planina i nešto što 

radi "netko drugi", ali kada sam prvi 
put odlučio prijaviti prijedlog i naći 
vremena za to shvatio sam da se 
radi o zanemarivo malom ulogu u 
odnosu na ono što može donijeti 
Ericssonu. S druge strane veliko 
zadovoljstvo nosi činjenica da je 
moja ideja registrirana i prepoznata 
u svijetu i da donosi zaradu cijeloj 
korporaciji.“


